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                                                      PROTOKÓŁ Nr LV / 2023 

z posiedzenia sesji Rady Gminy w Grodzicznie 

z dnia 24 października 2023 roku 

 

Posiedzenie sesji Rady Gminy Grodziczno odbyło się w sali narad Urzędu Gminy. Rozpoczęło 

się o godz. 13.00, a zakończyło o godz. 14.24. Lista obecności stanowi załącznik nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – otwieram LV sesję Rady Gminy  

w kadencji 2018-2024. Witam serdecznie przybyłych na dzisiejsze posiedzenie sesji Rady 

Gminy. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy 

Grodziczno rejestrowane są za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc 

w sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 

2016r. - tzw. RODO. Osoby zabierające głos na sesji Rady Gminy przedstawiając się wyrażają 

zgodę na przetwarzanie swoich danych osobowych w postaci imienia i z nazwiska zgodnie w/w 

przepisami. 

 

Stwierdzam według listy obecności, że w dzisiejszych obradach sesji Rady Gminy na  

14 radnych – uczestniczy 12, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Proszę radnych o potwierdzenie swojej obecności naciskając przycisk TAK. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki  - odczytuję porządek obrad sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie LV sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy. 
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5. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym  

z dnia 8 marca 1990 roku ( Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 572, poz. 1463, poz. 1688). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy          

Grodziczno na lata 2023– 2036. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie pomocy  

w formie posiłku realizowanego w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Grodziczno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad sesji. 

 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – protokół z LIV sesji Rady Gminy zgodnie  

z ustaleniami Rady Gminy zostanie przyjęty bez odczytywania. 
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Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12  głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującymi się” 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 5 porządku obrad, 

poproszę Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – podziękował wszystkim mieszkańcom za udział  

w wyborach i uzyskanie wysokiej frekwencji. Dzięki ogromnemu zaangażowaniu m.in. 

sołtysów, jednostek OSP Gmina Grodziczno uzyskała 2 miejsce w powiecie i  niewiele 

zabrakło, by zdobyć miejsce 1. 

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – interpelacje i zapytania zgodnie z art. 24 ust. 

6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, poz. 

572, poz. 1463, poz. 1688). Czy ktoś z Państwa chce złożyć interpelację na piśmie? Radny pan 

Łukasz Dziukowski złożył interpelację na piśmie. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzę do punktu 7 porządku obrad - 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno na 

lata 2023 – 2036. Proszę Skarbnika pana Jacka Grzywacza o omówienie tej uchwały. Czy 

państwo radni mają pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 
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Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

 

Uchwałę Nr LV / 352 / 2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grodziczno  

na lata 2023-2036 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do następnego punktu porządku 

posiedzenia – podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 

2023. Informuję, że Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Grodziczno w dniu 24 

października 2023 roku na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie gminy na 

rok 2023. Proszę Skarbnika pana Jacka Grzywacza o przedstawienie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2023. Czy państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? 

Jeżeli nie ma pytań, proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśniecie przycisku. 

kto jest „za” 

kto jest „przeciw” 

kto się „wstrzymał” 

 Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV / 353 / 2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2023 rok 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



5 
 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do kolejnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie pomocy  

w formie posiłku realizowanego w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu 

Wspólnych Komisji Rady Gminy. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma 

pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli 

nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV / 354 / 2023 

 w sprawie ustanowienia programu osłonowego w zakresie pomocy  

w formie posiłku realizowanego w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 10 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028. Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady 

Gminy. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt 

uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o 

przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 
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Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV / 355 / 2023 

 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w 

formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 11 porządku obrad – 

podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028. Projekt uchwały został również przedstawiony na posiedzeniu 

Wspólnych Komisji Rady Gminy. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma 

pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Jeżeli 

nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  12 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  0 głosami „wstrzymującym się” 
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Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV / 356 / 2023 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika  

i kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy 

Grodziczno, uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu, 

ćwiczeniu i wykonującego inne zadania. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do następnego punktu porządku 

obrad – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Grodziczno. Informuję, że skarga na Wójta Gminy została w pierwszej kolejności przekazana 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji, która została rozpatrzona w dniu 11 października 2023 

roku. Została podjęta uchwała wraz z uzasadnieniem i przekazana Przewodniczącemu Rady 

Gminy w celu podjęcia Uchwały przez Radę Gminy. Po zapoznaniu się z Uchwałą Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu Wspólnych Komisji, został przygotowany projekt 

uchwały, który będziemy za chwilę procedować. Czy Państwo radni mają dodatkowe pytania? 

Jeżeli nie ma pytań odczytuję projekt uchwały. Czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych głosowało 12 radnych: 

–  11 głosami „za” 

–  0 głosami „przeciw” 

–  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV  / 357 / 2023 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Grodziczno 
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki - przechodzę do punktu 13 porządku obrad  - 

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. W trakcie wyłożenia projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, 

gmina Grodziczno do publicznego wglądu wpłynęły 3 uwagi od osób fizycznych. Uwagi nie 

zostały uwzględnione przez Wójta Gminy Grodziczno. 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – odczytał Uwagę nr 1 (treść uwagi z tabeli 

uwag stanowiącej zał. 2 do uchwały wraz z wyjaśnieniem). Czy państwo radni mają pytania 

Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie odrzucenia Uwagi nr 1 przez podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych, głosowało 12 radnych: 

- 11 głosami „za” 

- 0 głosami „przeciw” 

- 1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – Uwaga nr 1 została odrzucona. Następnie 

odczytał Uwagę nr 2 (treść uwagi z tabeli uwag stanowiącej zał. 2 do uchwały wraz  

z wyjaśnieniem). Czy państwo radni mają pytania Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie 

odrzucenia Uwagi nr 2 przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych, głosowało 12 radnych: 

- 11 głosami „za” 

- 0 głosami „przeciw” 

- 1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – Uwaga nr 2 została odrzucona. Następnie 

odczytał Uwagę nr 3 (treść uwagi z tabeli uwag stanowiącej zał. 2 do uchwały wraz  
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z wyjaśnieniem). Czy państwo radni mają pytania Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie 

odrzucenia Uwagi nr 3 przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych, głosowało 12 radnych: 

- 11 głosami „za” 

- 0 głosami „przeciw” 

- 1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – Uwaga nr 3 została odrzucona. Szanowni 

państwo, głosujemy teraz nad tym tym kto z Państwa Radnych jest za stwierdzeniem, że 

przedmiotowy projekt planu miejscowego nie narusza ustaleń obowiązującego „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Grodziczno”? 

Proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych, głosowało 12 radnych: 

- 11 głosami „ za” 

-  0 głosami „ przeciw” 

-  1 głosem „wstrzymującym się” 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – przechodzimy do głosowania nad 

przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno. Projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy. Czy państwo radni mają 

dodatkowe pytania? Jeżeli nie ma pytań proszę o przegłosowanie przez podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. 

kto jest „ za” 

kto jest „ przeciw” 

kto się „ wstrzymał” 

Odczytuję wynik głosowania: na 12 obecnych radnych, głosowało 12 radnych: 

- 11 głosami „ za” 

-  0 głosami „ przeciw” 
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- 1 głosem „wstrzymującym się” 

Radni podjęli: 

Uchwałę Nr LV  / 358 / 2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w obrębie geodezyjnym Świniarc, gmina Grodziczno 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki –  przechodzę do spraw różnych. Czy ktoś  

z Państwa chce zająć głos? 

 

Sołtys wsi Linowiec pan Edward Klimek – pół roku temu pan Wójt zakomunikował remont 

ośrodka zdrowia – upadło to. Kto winien niedotrzymania umowy, konsekwencje finansowe dla 

wykonawcy, czy może została źle przygotowana specyfikacja? Most Piekiełko – 5 tysięcy 

poszło na koncepcję – przecież koncepcję ma inwestor – czy to ma być most towarowy do 60 

ton, czy turystyczny do 15 ton. Jeżeli to ma być most towarowy to Lasy Państwowe muszą się 

dołożyć, musi być zrobiona porządna droga. Koncepcję określa inwestor, a wizualizację 

przygotowuje fachowiec, bo jest to teren chroniony więc czy to ma być drewniany, betonowy 

czy mieszany? Pytanie do Komisji Budżetu – 5 mln złotych gmina dołoży do oświaty w tym 

roku. Nikt z radnych nie zapytał - jak planujecie, jak chcecie uzdrowić to, bo gmina nie dokłada 

- gmina się zadłuża. Czy jest jakiś plan? Włożyliście jeszcze w inwestycję w Zwiniarzu –  

50 000 zł zostało z inwestycji- ale od czego odstąpiono w specyfikacji? Żeby nie było tak jak 

w Mrocznie, nowa remiza 12 czy 15 lat temu pobudowana i się sypie. To z odpadów była 

pobudowana? Może tu było podobnie, chociaż tu nie będzie tego problemu bo i tak to będzie 

do wyburzenia za chwilę. Ile w tym roku urząd gminy pozyskał z KOWR-u? Bardzo dobrze 

zostały te pieniądze wydane i dziękuję panie wójcie i radzie gminy za te drogi asfaltowe, to jest 

wasz sukces. Bo gdyby to nie było teraz zrobione to by było jeszcze gorzej, ale te pieniądze 

zostały przeznaczone na wsie gdzie były PGR-y, a nie stricte tam gdzie są mieszkańcy PGR-

ów. Nic się nie stało, może będą następne pieniądze. Ale chciałabym, żeby mieszkańcy poPGR-

owscy wiedzieli, że radni, którzy ich reprezentują nie wnieśli nic.  Wnosiłem do pana wójta  

o zmianę zagospodarowania przestrzennego w Linowcu. Teraz 2,8 km jest drogi nad jeziorem 

Linowiec w kierunku ścieżki pieszo-rowerowej co gmina Nowe Miasto zbudowała. I nad tym 

trzeba się pochylić, bo być może tam są pieniądze do zebrania. To są dobrze wydane pieniądze. 

Ale byśmy chcieli nad jeziorem w Linowcu pozyskać tereny od KOWR-u. To dla mieszkańców 
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Grodziczna, Linowca, Kulig i dla wszystkich. 

Radny pan Tadeusz Graszek – panie Wójcie, czy coś się dzieje z budową oczyszczalni? Czy 

coś się zaczęło? Nic nie słychać, leci drugi rok, a pieniądze są, bo były w zeszłym roku 

przyznane. Zgłosił się do mnie pan S. chciał zrobić spotkanie z rolnikami na świetlicy  

w Grodzicznie i pan Wójt nie pozwolił. I teraz 25.10 o godz. 11.00 będzie w Mroczenku 

spotkanie z rolnikami. Mogło być tu, ale mówił, że pan Wójt nie pozwolił. 

 

Sołtys wsi Linowiec pan Edward Klimek – to jest sala narad urzędu gminy, to nie jest świetlica. 

To jest do uroczystych uchwał podejmowania, a nie do spotkań Izb Rolniczych. Izby Rolnicze 

w terenie się spotykają. 

 

Sołtys wsi Mroczno pani Wiesława Szczepańska – panie Wójcie, czy to jest prawda, bo 

mieszkańcy sygnalizują mi, że w Mrocznie ma być zamknięty ośrodek zdrowia. Chcielibyśmy 

wiedzieć czy to jest plotka? Doskonale wiemy, że nie ma lekarzy, nie ma pielęgniarek  

i obawiamy się, żeby nie okazało się, że będzie tak jak z bankiem. Czy pan Wójt coś na ten 

temat wie? 

 

Sołtys wsi Świniarc pan Jarosław Dorawa – mieszkańcy poinformowali mnie, że koszenie traw 

odbyło się bardzo niestarannie, że pobocza były ledwo ruszone. Teraz jest bardzo szybko 

ciemno i może dojść do kolizji ze zwierzęciem, bo rowy są obkoszone po 20, 30 cm. Bardzo 

proszę o poprawienie. 

 

Radna pani Krystyna Król – chciałabym złożyć wniosek o wycięcie suchego drzewa przy 

drodze wojewódzkiej na odcinku od Kulig w kierunku Linowca za dawnym przejazdem 

kolejowym, pierwsze po lewej stronie. Zagraża ono bezpieczeństwu. Drugie takie drzewo jest 

w pobliżu drogi jak się jedzie na starą gorzelnię. Chcę jeszcze powiedzieć o rynnach do kaplicy 

baptystów, o których wspominałam na komisjach wspólnych. 

 

Wójt Gminy pan Tomasz Szczepański – szanowni państwo, postaram się odpowiedzieć po kolei 

na pytania – jeżeli ktoś będzie potrzebował głębszej analizy czy informacji to można dopytać 

ewentualnie przygotujemy treść pisemną. Jeżeli chodzi o ośrodek to rzeczywiście była 

podpisana umowa na wykonanie zadania, wykonawca przejął plac budowy, ale nie wszedł na 

plac budowy, nie zaczął żadnych robót. W związku z tym odstąpiliśmy od umowy z przyczyn 

leżących po stronie wykonawcy. W umowie była zagwarantowana kara za takie zdarzenie jeżeli 

ktoś nie podejmie prac, w związku z tym na dzień dzisiejszy jesteśmy na etapie, że w pierwszej 
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kolejności wystąpiliśmy o kwotę z kar umownych do gwaranta gdzie była wpłata, jeżeli 

otrzymamy część, bo tylko na część tej kary by starczyło i otrzymamy odpowiedz od gwaranta 

to wtedy będziemy występować o resztę kary, a ta kara wynosi 10% wartości całego zadania.  

I o to będziemy jako gmina zabiegać. Jeżeli chodzi o koncepcję i o most to, żeby uzmysłowić  

i wyjaśnić państwu dlaczego koncepcja – to zadanie mimo, że jest to dokumentacja to jest ono 

2-letnie. I w tym roku wykonawca, który podejmie się przygotowania dokumentacji, żeby 

otrzymać pierwszą płatność za tzw. koncepcję, którą zaakceptujemy, żeby potem wg tej 

koncepcji projektować most, a chcemy żeby ten most miał minimum 30 ton nośności. Tylko 

jak powiedziałem, ta kwestia będzie ostatecznie zależała od osób uprawnionych, które będą to 

realizowały w kontekście dokumentacji. Jeżeli chodzi o oświatę, to rzeczywiście co roku coraz 

więcej dokładamy i co roku ta kwota jest coraz większa. Na przyszły rok zapowiada się 

podobnie. Mowa o jednej szkole, najmniejszej, która i tak nie spowodowałaby oszczędności, 

które ocaliłyby nas od tych wysokich wydatków ponieważ subwencje i dotacje do szkół  

i przedszkoli są za niskie do naszych wydatków. I tu nie ma złotego środka żeby z tego wyjść. 

Rzeczywiście częściowe zadłużenie wynika z tego, że takie kwoty są dokładane i nie możemy 

inwestować w infrastrukturę i inne zadania. Trudno sobie wyobrazić, żeby jeszcze bardziej 

siatkę szkół zwijać z tego względu, że w 2016 roku jedna szkoła była zlikwidowana, w 2021 

został obniżony zakres do 0-3 w Boleszynie. Niestety te odległości pomiędzy miejscowościami 

powodują, że te szkoły muszą istnieć. Mamy nadzieję ze dofinansowanie – subwencja na 

każdego ucznia będzie wyższa. Łączymy tam gdzie możemy różne godziny, gdzie prawo na to 

pozwala. Ja osobiście nie widzę możliwości wielkiej żeby te wydatki były mniejsze. Mamy 53 

oddziały obecnie – 53 klasy, we wszystkich szkołach to ponad 90 pełnych etatów nauczycieli. 

Jeżeli finansowanie nie zmieni się w znacznym stopniu to nasza sytuacja się nie poprawi. Jeżeli 

chodzi o dochody to jesteśmy najniżej w województwie. Przed chwilą na komisjach 

rozmawialiśmy o podatkach, nikt nie chce podejmować drastycznych kroków, ale niestety 

musimy o tym myśleć jeżeli chodzi o wymiar podatkowy. A że wydatki bieżące są wysokie  

i one galopują, inflacja, a od przyszłego roku jest podwyżka wynagrodzeń i czekają nas 

dodatkowe wydatki bieżące, to sytuacja gminy nie będzie się w tym wymiarze poprawiać.  

I dochodów po stronie podatkowej rada nie podejmie na największym poziomie. Jeżeli chodzi 

o środki otrzymane w tym roku od KOWR-u to należy podkreślić, że aby otrzymać 

dofinansowanie czy to na drogi czy na inne zadania to najpierw w musi być przejęta działka od 

KOWR-u i to na podstawie odpowiedniego artykułu ustawy. Jeżeli działka nie jest przejęta na 

podstawie danego przepisu, to KOWR też nie ma możliwości dofinansowania. Tam gdzie 

widzieliśmy możliwość realizacji zadania i wykorzystania środków to składaliśmy wnioski  

i otrzymaliśmy w poprzednich latach dofinansowanie w Katlewie, Montowie, Linowcu. W tym 
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roku jedyny wniosek, który dotyczył bieżących wydatków to współfinansowanie tego co było 

na dożynkach czyli potraw lokalnych i całej oprawy związanej ze Świętem Rolniczym  

w Morcznie na kwotę ok. 30 000 zł. Jeżeli chodzi o środki związane z miejscowościami 

poPGR-owskimi i pan wskazał kwotę 5 mln złotych, która pochodziła na gminy, w których 

działały PGR-y, nie musiało to być rzeczywiście finansowanie bezpośrednio do tej 

miejscowości. Każda inna inwestycja mogła być realizowana w różnych miejscowościach. Te 

środki nie musiały trafić akurat na drogę Linowiec-Montowo, mogło to być każde inne zadanie, 

tam gdzie fizycznie nie działał PGR w poprzednich latach. Jeżeli chodzi o oczyszczalnie 

ścieków to przygotowujemy się do ogłoszenia przetargów, ale by przeprowadzić tę procedurę 

najpierw musimy mieć pełną dokumentację, która na dzień dzisiejszy jest w przygotowaniu. 

Mamy łącznie ok 22 mln złotych aby spróbować realizować tą pierwszą fazę oczyszczalni  

i odcinka sieci kanalizacyjnej. Te działania cały czas są. Mamy to zlecone i działamy. Zgłaszał 

pan problem, jakoby nie pozwoliłem na spotkanie - to sytuacja wyglądała tak, że zadzwoniła 

do mnie osoba, która z gminy Grodziczno dostała się do Izb Rolniczych. I bez wiedzy prezesa 

Izb Rolniczych jak i instytucji, w której jest zatrudniona chciała zrobić na szybko spotkanie  

w urzędzie. W związku z tym poinformowałem, że należałoby, jak to jest przyjęte w każdej 

jednostce czy urzędzie lub jakiejkolwiek innej instytucji- jest reprezentacja i poprosiłem pana 

żeby dotrzymał tego, aby – czy to prezes Izby, dyrektor czy kierownik wystąpił z zapytaniem, 

a tu było działanie jednej osoby. I za kilka minut na Facebooku pojawiła się informacja, że to 

spotkanie jest w Mroczenku i tu też nie było ustaleń gminy z panią sołtys czy to spotkanie może 

być czy nie. To jest spotkanie dla mieszkańców, więc jako wójt nie będę tego bronił. Tak jak 

powiedziałem, gdyby prezes, albo ktokolwiek z zarządu zapytał w normalny sposób na pewno 

to spotkanie miałoby możliwość się tu odbyć na sali, mimo jak powiedział ktoś, że jest to sala 

sesyjna. Najlepsze jest jednak to, że w tym samym czasie o godzinę wcześniej rozpoczyna się 

również spotkanie dla rolników przygotowane przez ODR-y w Nowym Mieście Lubawskim. 

Jeżeli chodzi o ośrodek zdrowia w Mrocznie to przyznam, że pierwszy raz o tym słyszę. Wiem, 

że jest problem z kadrą, ale jeżeli chodzi o samą decyzję to dziś, przynajmniej ja nie słyszałem 

i o takiej nie wiem. Nie były ze mną prowadzone rozmowy w tym temacie. W kwestii koszenia, 

to było to drugie koszenie i nie było ono tak precyzyjne i nie planowaliśmy tego, więc tylko 

częściowo przy drogach utwardzonych się to drugie koszenie się odbywało. Jeżeli jest to 

rzeczywiście wąski pas i droga asfaltowa, to jeśli wskaże pan to miejsce to zwrócimy uwagę, 

żeby wykonawca jeżeli miał to zlecone to to poprawił. Jeżeli chodzi o drogę wojewódzką to 

wnioski muszą być przekazane do służb, które się tym zajmują i do właściciela tej drogi.  

W kwestii kaplicy- ten obiekt jest wpisany do rejestru, więc każda rzecz musi być najpierw jak 

to jest w przepisach uzgodniona z konserwatorem . 
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Radny pan Tadeusz Graszek – mam pytanie do pani sołtys Grodziczna czy pani coś wie na 

temat oświetlenia pod Montowo? Kiedyś był kosztorys i wyszedł na 300 000 zł i radni się nie 

zgodzili, a teraz brak kawałek. Ja nie jestem przeciwny nikomu, ale strażaki ile dostają. 

 

Radna pani Bożena Sławińska - panie radny, to co było rok temu to już było. A jeśli ma pan coś 

do powiedzenia w sprawie zmian w funduszu sołeckim to nie jest to miejsce i ten czas. 

 

Sołtys wsi Grodziczno pani Dorota Świniarska – kosztorys był na 130 000 zł. A pan przeciwny 

był od początku. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Daniel Osicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

zamykam LV sesję Rady Gminy. 

 

 

 

 

       Protokołowała           Przewodniczący Rady Gminy 

podinspektor ds. obsługi          Daniel Osicki      

    Biura Rady Gminy 

  Michalina Kamińska 
 

 

Nagranie sesji Rady Gminy Grodziczno dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej umieszczone w zakładce „sesje online”. 


